
   P r o t o k ó ł 

 z zebrania wiejskiego sołectwa Lekarty 

 

Zebranie odbyło się w dniu 27 września 2021r. o godz. 19.00 w lokalu świetlicy wiejskiej                        

w Lekartach. Na ogólną liczbę 177 stałych, uprawnionych do głosowania mieszkańców sołectwa,  w 

zebraniu udział wzięło  17 mieszkańców, a więc mniej więcej aniżeli 1/10 stałych mieszkańców. 

Zebranie odbyło się w II terminie. 

 /Lista obecności stanowi załącznik nr 1/ 

Ponadto w zebraniu udział brali: 

1) Wójt Tomasz Waruszewski 

2) Radna Barbara Giziewska 

3) Katarzyna Wieczorek pracownik Urzędu Gminy 

Porządek zebrania: 

1)  Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania 

2)  Sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej za 2019rok. 

3)  Informacja Wójta Gminy o bieżących sprawach Gminy 

4)  Zapytania i wnioski 

5)  Zakończenie zebrania. 

Przebieg  zebrania: 

Ad 1 

Zebranie otworzył i prowadził Sołtys wsi Ryszard Pruchniewski. Powitał zebranych i stwierdził 

ważność zebrania jak na wstępie protokołu. Przewodniczący zebrania przedstawił projekt porządku 

zebrania. Nie zgłoszono dodatkowych punktów do porządku obrad. Porządek został podjęty 

jednogłośnie. 

Ad 2 

Sołtys wsi Ryszard Pruchniewski zrelacjonował sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej 

w 2020roku.  /Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2/ 

Ad 3 

Wójt Gminy Tomasz Waruszewski w swoim wystąpieniu omówił następujące zagadnienia: 

 Wpływ pandemii koronawirusa Sars-Cov-2 na sytuację w Gminie i zachęcał do dalszych 

szczepień. Wspomniał, że w Gminie mamy zaszczepionych 45% mieszkańców, co jest obecnie 

najlepszym wynikiem wśród gmin wiejskich w powiecie nowomiejskim. 

 Podziękował Sołtysowi, Radzie Sołeckiej i wszystkim mieszkańcom wsi, za udział  

i zaangażowanie w przeprowadzenie akcji sprzątania Gminy, zbierania nakrętek w związku  

z przedsięwzięciem w ramach fundacji „Się pomaga”, Strażakom za pomoc  



w dystrybucji maseczek, ulotek, Kole Gospodyń Wiejskich za udział w dożynkach w Chroślu  

i pomoc w organizacji wszystkich innych uroczystości.   

 Omówił problem szerzącej się zakaźnej choroby wirusowej zwierząt tzw. Afrykańskiego pomoru 

świń. Przekazał informacje, że mieszkańcy, których dotknęła klęska mogą ubiegać się  

o zwolnienie z podatku, a w przypadku, kiedy wybito całe stada (dot. 6 gospodarstw) Gmina 

oferuje również pomoc prawną i psychologiczną. Sytuacja jest krytyczna, pomimo wielu spotkań, 

szeregu rozmów z przedstawicielami Głównego Lekarza Weterynarii, Kół Łowieckich, Lasów 

Państwowych, hodowcy jeszcze nie otrzymali odszkodowania. 

 Złożono wniosek do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg  Dróg Samorządowych  

o dofinansowanie na budowę drogi z Lekart w kierunku Jamielnika, tj. na 1km 600zm drogi 

 Plany inwestycyjne dla Lekart 

- budowa drogi, skrzyżowania i oświetlenia w centrum wsi, 

- wymiana sieci wodociągowej. 

Ad. 4 

Mieszkańcy obecni na zebraniu dyskutowali na następujące tematy: 

● Fundusz sołecki – Gmina zrezygnowała z funduszu sołeckiego, ale zabezpieczyła środki  

na działalność integracyjną wsi, dla Lekart 5 tyś zł rocznie. Fundusz sołecki został  zniesiony, 

żeby zaoszczędzić na rzecz planowanych większych inwestycji w ramach programu Polski 

Ład i zwiększenia wkładu własnego. 

● Kiedy będzie realizowana inwestycja budowy drogi wew. Lekarty-Gryźliny -  powstaje 

dokumentacja na realizację tej drogi. 

● Apel Pani Lipszyc, aby zwrócić uwagę na pozostawiane suche gałęzie po wycince w lasach, 

które stwarzają zagrożenie pożarowe i „psują” wygląd lasu. 

● Prośba o zgłoszenie do Zarządu Dróg Powiatowych o uprzątnięcie gałęzi z drogi. 

● Temat światłowodu – jest to inwestycja Marszałka, a wykonawcą jest firma Nexera. Jesteśmy 

niezadowoleni z małych postępów prac i planujemy wystąpić  

do Marszałka z pytaniem, jakie są powody, że firma wykonawcza tak wolno działa. 

● Omówienie remontu świetlicy i naprawy klimatyzatora. 

 

Na tym zebranie zakończono. 

 

 

protokołowała                                                                       Sołtys wsi 

Katarzyna Wieczorek                                      Ryszard Pruchniewski 


